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Lausunto

12.04.2019

Asia:  VM151:00/2018 

Lausuntopyyntö kansallisen tekoälyohjelma AuroraAI:n kehittämis- ja 
toimintasuunnitelmasta vuosille 2019-2023 

1. Kohti ihmiskeskeistä yhteiskuntaa

Klikkaa ja lisää otsikko avoimelle kysymykselle

Konsepti osoittaa suuntaa kehitykselle ja kuvaa tulevia mahdollisuuksia. Visiona se on lennokas ja 
jopa innostava, mutta jonkinlainen SWOT -analyysi tms. riskianalyysi tästäkin konseptista ja sen 
toimeenpanosuunnitelmasta olisi hyvä tehdä. Monin kohdin kuvailu on teoriatasolla ja kovin 
abstraktia. On hankala muodostaa käsitystä siitä, miten konsepti käytännössä toimisi mukaan 
liittyvien organisaatioiden näkökulmasta. Juridisia haasteita tämä myös tarjonnee aika paljon. Onko 
konseptissa esitetty ”juridinen viitekehys” näiden ratkomiseen riittävä, koska materiaalin perusteella 
siitä saa sen käsityksen, että se olisi melko löyhästi organisoitu verkosto.

2. AuroraAI-toiminta 2019-2023

Klikkaa ja lisää otsikko avoimelle kysymykselle

On haasteellista edetä pienin askelin ja kokeillen, jotta kokonaisuus pysyy hallittavana, ja samalla 
saavuttaa ohjelman piiriin kriittistä massaa (=konkreettisia palveluja) riittävästi, niin että palveluista 
on mahdollisuus tehdä houkuttelevia ja oikeasti lisäarvoa tuottavia nykytilanteeseen verrattuna. 
Nykyäänkin on jo to-teutettu hyviä ja toimivia sähköisiä palveluja kansalaisille/yrityksille. Kaiken 
kaikkiaan tämä toimeenpanosuunnitelma -osio vaikuttaa tämän ohjelman hei-koimmin kuvatulta 
osiolta. Siihen liittyy paljon käytännön kysymyksiä, joita pitää ratkoa ennen ohjelman mahdollista 
käynnistämistä, muun muassa, mikä on rahoitusmalli, palvelujen kehitysmalli ja eri toimijoiden roolit 
ja vastuut.
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3. Organisaatioiden kytkeytyminen ja toimeenpanon tuki

Klikkaa ja lisää otsikko avoimelle kysymykselle

Kiinnostusta Valvirassa varmasti olisi, mutta miten asiassa käytännössä edettäisiin, jää 
kysymysmerkiksi. Saman tyyppistä, joskaan ei vielä tekoälyyn poh-jautuvaa, ekosysteemiä Valvira on 
ollut rakentamassa Luvat ja valvonta -kärkihankkeessa, joten sen puolesta valmiuksia on. Mutta lisää 
osaamista tarvitaan ja myös omaa rahoitusta tähän tarkoitukseen. Kuvauksista ei tässä vaiheessa 
voikaan käydä ilmi, millaisia investointeja tämä virastolta vaatisi.

4. Yleiset huomiot, kommentit ja palaute

Klikkaa ja lisää otsikko avoimelle kysymykselle

-

Sunnari Terhi
Valvira


